
 

第⼗九屆⾹港（亞太區）⾳樂⼤賽 
鋼琴決賽參賽者須知 

  

⼀⼂決賽場地 

鋼琴決賽 

⽇期：2025年10⽉4⽇(星期六) 

場地：⾹港上環⽂娛中⼼劇院 

地址：上環皇后⼤道中345號上環市政⼤廈5樓 

交通：港鐵上環站A2出⼜，經永樂街步程約五分鐘。 

 

⼆、⽐賽報到 

參賽者請遵守「決賽時間表」指定時間，攜帶⾝份證明⽂件（例如：學⽣證、⾝分證或護照）提前30分

鐘到達指定⽐賽場地報到，逾時者視棄權論，不得異議。完成報到後，請跟從⼯作⼈員指⽰，統⼀帶領

⼊後台等待演出。參賽者及家⾧免費⼊場，不設劃位。 

 

請核對「決賽時間表」姓名無誤，如需修改，請於2025年9⽉20⽇前電郵⾄info@happysoundmusic.net 提

出。⽇後因誤⽽需重印證書及獎座，將另酌⼿續費港幣200元。 

 

三、演奏時⾧ 

參賽者將根據「決賽時間表」順序出場演奏。參賽者無須敬禮，直接開始演奏。決賽演奏時⾧規定上限

為：幼兒組2分鐘、兒童組2分鐘、少年組3分鐘及青年組5分鐘，評判有權隨時中斷表演，分數並不受影

響。 

 

四、獎項分配 

評判按照參賽者現場表現評分，取平均分數得出三等獎項：⾦獎(85分或以上)、銀獎(75-84分)及銅獎(65-

74分)。 

 

 



 

五、領奬安排 

完成每個組別賽事，⼯作⼈員會帶領參賽者前往「領奬廳」領取決賽證書及奬座。請各位家⾧前往「領

奬廳」外等待。 

 

⼤會邀請⾹港⾳樂家協會主席朱慶虹博⼠BBS JP 代表⾹港⾳樂家協會及英國倫敦⾳樂學院，為參賽者

頒發⽔晶奬座。 

  

六、注意事項 

⾳樂⽐賽活動進⾏時，主辦單位將進⾏錄影、攝影等作活動記錄，版權屬主辦單位所有。如未能於當⽇

領取奬座，⼤會恕不提供寄存或郵寄服務。如有任何查詢，歡迎致電(852) 2886 0589 或電郵⾄

info@happysoundmusic.net。 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 
 
 
 
 



 

19th Hong Kong (Asia-Pacific) Music Competition 
Guidelines for Piano Finalists 

 

I. Competition Venue 
Piano Finals 
Date: Saturday, October 4, 2025 
Venue: Theatre, Sheung Wan Civic Centre 
Address: 5/F, Sheung Wan Municipal Services Building, 345 Queen’s Road Central, Sheung Wan, 
Hong Kong 
Transport: Exit A2 of Sheung Wan MTR Station, approximately 5 minutes walk via Wing Lok Street 

II. Registration 
Finalists are required to arrive at the designated competition venue 30 minutes in advance of the time 
specified in the schedule with the identification documents (e.g., student ID, identity card, or passport) 
to complete registration.  

Those who are late will be considered to have forfeited their right to compete, and no objections will 
be entertained. After registration, please follow the instructions of staff to be escorted backstage to 
await performance. Free seating for finalists and parents, free seating. 

Please verify your name in the "Finals Schedule." If corrections are needed, please 
email info@happysoundmusic.net by September 15, 2025. Reprinting of certificates or trophies due 
to errors after this date will incur a handling fee of HKD 200. 

III. Performance Duration 
Finalist will perform in the order listed in the "Finals Schedule." No bowing is required; begin 
performing directly. The maximum performance durations are: 

• Pre-Junior Class: 2 minutes 
• Junior Class: 2 minutes 
• Adolescent Class: 3 minutes 
• Youth Class: 5 minutes 

Judges reserve the right to interrupt performances at any time, which will not affect scoring. 

 



 

IV. Award Distribution 
Judges will score finalists based on their live performance, with average scores determining the 
following awards: 

• Gold Award (85 points or above) 
• Silver Award (75–84 points) 
• Bronze Award (65–74 points) 

V. Award Collection 
After each class concludes, staff will escort finalists to the VIP Room to collect their certificates and 
trophies. Parents are requested to wait outside the VIP Room. 

Dr. Chu Ching Hong, BBS, JP, Chairman of Hong Kong Musician Association, will present trophies 
to finalists on behalf of the Hong Kong Musician Association and London College of Music. 

VI. Important Notes 
During the music competition, the organizer will record video and take photographs for archival 
purposes. All copyrights belong to the organizer. Trophies uncollected on the day will not be stored or 
mailed by the organizers. 

 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 


